



NOTE DE PRÉSENTATION

Global Entrepreneurship Congress 2026 — Doha, Qatar

21 – 24 septembre 2026 | Doha Exhibition and Convention Center

1. QU'EST-CE QUE LE GLOBAL ENTREPRENEURSHIP CONGRESS ?

Le Global Entrepreneurship Congress (GEC) est le plus grand rassemblement annuel mondial dédié à l'entrepreneuriat. Organisé par le Global Entrepreneurship Network (GEN) depuis 2009, il réunit en un seul lieu l'ensemble des acteurs qui façonnent les écosystèmes entrepreneuriaux mondiaux : gouvernements, investisseurs, fondateurs, incubateurs, accélérateurs et organisations d'impact.

L'édition 2026 est co-organisée par GEN et la Qatar Development Bank, au Doha Exhibition and Convention Center. C'est la première fois que le GEC se tient au Moyen-Orient.

2. LE GEC EN CHIFFRES

3 000+ participants issus de plus de 200 pays

120+ panels et sessions stratégiques

500+ opportunités de rencontres B2B et networking

30 M\$+ de valeur économique générée pour l'économie hôte à chaque édition

200+ pays membres du réseau GEN

2,24 M entrepreneurs dans l'écosystème GEN mondial

3. QUI PARTICIPE ?

Le GEC réunit une audience de haut niveau constituée de :

- Chefs d'État et ministres (Startup Nations Ministerial — espace réservé aux délégations officielles)
- Fonds d'investissement internationaux et banques de développement
- Fondateurs et CEOs de startups à fort potentiel
- Responsables d'incubateurs, accélérateurs et hubs d'innovation
- Institutions publiques et organisations d'impact

4. POURQUOI DOHA 2026 EST STRATÉGIQUE POUR L'AFRIQUE

Le Qatar est un carrefour géostratégique reliant l'Afrique, le Moyen-Orient, l'Asie et l'Europe. Sa position en fait un hub d'investissements majeurs pour les économies émergentes. Le GEC 2026 concentrera des fonds d'investissement actifs sur les marchés africains, des partenaires institutionnels et des décideurs qui cherchent activement à s'engager sur le continent.

L'édition de Johannesburg a donné naissance au 22 on Sloane — aujourd'hui le plus grand campus de startups d'Afrique — et généré plus de 30 millions de dollars d'impact économique direct. Chaque GEC laisse une empreinte structurante sur l'écosystème hôte et sur les délégations qui s'y présentent avec préparation.

5. LA DÉLÉGATION DU CAMEROUN

GEN Cameroon, représentant officiel et exclusif du Global Entrepreneurship Network au Cameroun, coordonne la délégation nationale au GEC 2026. Les délégations camerounaises passées ont systématiquement compté dans leurs rangs des représentants ministériels et des acteurs de premier plan de l'écosystème entrepreneurial national.

L'édition 2026 vise à positionner le Cameroun comme un acteur stratégique, crédible et attractif sur l'échiquier mondial de l'entrepreneuriat — à travers une délégation structurée, préparée et connectée aux dynamiques mondiales.

Document préparé par GEN Cameroon

ffangwa@genglobal.org | (+237) 676 558 372 / 697 762 805 / 655 127 351 / 654 276 870



OVERVIEW NOTE

Global Entrepreneurship Congress 2026 — Doha, Qatar

September 21 – 24, 2026 | Doha Exhibition and Convention Center

1. WHAT IS THE GLOBAL ENTREPRENEURSHIP CONGRESS?

The Global Entrepreneurship Congress (GEC) is the world's largest annual gathering dedicated to entrepreneurship. Organized by the Global Entrepreneurship Network (GEN) since 2009, it brings together in one place all actors shaping entrepreneurial ecosystems worldwide: governments, investors, founders, incubators, accelerators and impact organizations.

The 2026 edition is co-organized by GEN and the Qatar Development Bank, at the Doha Exhibition and Convention Center. This marks the first time the GEC is held in the Middle East.

2. GEC BY THE NUMBERS

3,000+ participants from over 200 countries

120+ strategic panels and sessions

500+ B2B meetings and networking opportunities

\$30M+ economic value generated for the host economy per edition

200+ countries in the GEN network

2.24M entrepreneurs within the global GEN ecosystem

3. WHO ATTENDS?

The GEC brings together a high-level audience including:

- Heads of State and Ministers (Startup Nations Ministerial — reserved for official delegations)
- International investment funds and development banks
- High-potential startup founders and CEOs
- Leaders of incubators, accelerators and innovation hubs
- Public institutions and impact organizations

4. WHY DOHA 2026 IS STRATEGIC FOR AFRICA

Qatar is a geopolitical hub connecting Africa, the Middle East, Asia and Europe. Its position makes it a major investment crossroads for emerging economies. GEC 2026 will concentrate investment funds actively targeting African markets, institutional partners, and decision-makers seeking to engage on the continent.

The Johannesburg edition gave birth to 22 on Sloane — today the largest startup campus in Africa — and generated over 30 million dollars of direct economic impact. Each GEC leaves a structural imprint on the host ecosystem and on the delegations that attend with preparation.

5. THE CAMEROONIAN DELEGATION

GEN Cameroon, the official and exclusive representative of the Global Entrepreneurship Network in Cameroon, coordinates the national delegation at GEC 2026. Past Cameroonian delegations have consistently included ministerial representatives and leading actors from the national entrepreneurial ecosystem.

The 2026 edition aims to position Cameroon as a strategic, credible and attractive player on the global entrepreneurship stage — through a structured, prepared delegation connected to world-class dynamics.

Prepared by GEN Cameroon

ffangwa@genglobal.org | (+237) 676 558 372 / 697 762 805 / 655 127 351 / 654 276 870